
 

Jaarverslag 2018 en 2019
Onderzoeksprogramma 
2020

12 juni 2020



Uitgevoerde onderzoeken  
Zicht op de jeugdhulp in Berkelland 

Doelstelling van dit onderzoek van dit onderzoek was: inzicht geven in de mate waarin de 
door de gemeenteraad vastgestelde doelstellingen en beoog d e maatschappelijke effecten 
ten aanzien van de jeugdhulp zijn bereikt. Daarnaast is getracht om aanbevelingen te doen 
over de effectiviteit van het beleid en daarmee de politieke-bestuurlijke sturing verder te 
verbeteren.

- De commissie heeft geconstateerd dat er geen sprake is van een specifiek 
jeugdhulpbeleid, ook ontbreken concrete meetbare doelstellingen. Of er op een 
effectieve, efficiënte en rechtmatige wijze uitvoering wordt gegeven aan het 
jeugdhulpbeleid is daarom op basis van kwantitatieve gegevens niet te beantwoorden. 

- Wel is door de commissie gezien dat de gemeente actief inzet op de realisatie van 
doelen, zoals beschreven in de Jeugdwet. Ook is de gemeente bezig met de 
professionalisering van de Voormekaar teams. 

- Wij onderschrijven dit en hebben voorgesteld om beleidsdoelstellingen verder te 
concretiseren en een monitor te ontwikkelen, en specifieke beheersmaatregelen op te 
stellen voor de overschrijvingen van de jeugdhulp. 

- Verder hebben we aanbevolen om een beter overzicht van het aanbod van het 
jeugdhulpveld te faciliteren en bijeenkomst te organiseren gericht op samenwerking 
rondom complexe casuïstiek. 

- Daarnaast heeft de Rekenkamercommissie aanbevolen om de controlerende en 
kaderstellende positie van de gemeenteraad op het gebied van Jeugdzorg te versterken. 

- Alle aanbevelingen zijn overgenomen in de raadsvergadering van 10 december 2019. 

Quickscan Kwaliteit van de raadsvoorstellen Gemeente Berkelland 

Doelstelling van dit onderzoek: inzicht te geven in hoeverre de kwaliteit van de 
raadsvoorstellen kwalitatief in orde is. Dit zodat de raad op basis hiervan haar rollen kan 
vervullen.   

De commissie heeft geconstateerd als belangrijkste conclusie geconstateerd dat de kwaliteit 
van raadsvoorstellen voldoende is, maar er wel verbeteringen mogelijk zijn. Op basis van 
deze verbeteringen heeft de Rekenkamercommissie de volgende aanbevelingen gedaan aan 
de raad: 

- Het toevoegen van twee extra rubrieken ‘alternatieven en context’
- Draag het college op: Argumentatie, financiën, kanttekeningen en risico’s beter in te 

vullen
- Draag het college op de kwaliteit van de raadsvoorstellen beter te bewaken en raad 

neemt daarin ook zelf verantwoordelijkheid. 
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Voorwoord 

Voor u ligt het jaarplan 2018 & 2019 en het onderzoeksplan 2020 van de Rekenkamercommissie 
Berkelland.  De Rekenkamercommissie is in september 2018 van start gegaan. Het jaar 2018 
was te kort om daarover een afzonderlijk jaarverslag te geven. Daarom hebben we het 
jaarverslag over 2018 samengevoegd met dat van 2019. Onze doelstelling is met onze 
onderzoeken de rol van de gemeenteraad versterken, het gemeentelijke handelen te verbeteren 
en uiteindelijk de publieke verantwoording vergroten.  
Wij zijn van plan om dit jaar verder te gaan op de ingeslagen weg, Wij bedanken de 
gemeenteraad, het college van B&W en de ambtelijke organisatie voor de positieve wijze 
waarop zij het afgelopen 1,5 jaar hebben meegewerkt aan de onderzoeken.

Met vriendelijk groet, 
William van Deursen, voorzitter
André de Boer, lid 
Anne-Linde Oldenhof, lid  
Marina Stel, secretaris 



Alle aanbevelingen zijn overgenomen in de raadsvergadering van 14 april 2020.

Vervolg 2020 Onderzoekskeuze 
Om tot een onderzoeksonderwerp te komen, 
hebben we eerst zelf vooronderzoek gedaan 
naar een aantal onderzoeksonderwerpen. 
Vervolgens hebben we gesproken met alle 
fracties en de organisatie over mogelijk 
geschikte onderwerpen. Daarna hebben we 
een groot aantal onderwerpen onderzocht om 
te beoordelen of deze op dit moment voldoen 
aan de criteria (voor de criteria zie 
“Onderzoekskeuze”). Momenteel zijn we nog 
bezig om één onderwerp nader te verkennen, 
om te beoordelen of dit onderwerp op dit 
moment  geschikt is voor een 
rekenkameronderzoek.

Concreet gaat het om de volgende 
onderwerpen: 

Effectiviteit re-integratie 
bijstandsgerechtigden

De gemeente zet middelen en instrumenten 
in om ervoor te zorgen dat inwoners zoveel 
mogelijk naar een betaalde baan worden 
geleid. De Rekenkamercommissie Berkelland 
heeft de gemeenteraad geïnformeerd en een 
offert uitvraag gedaan voor  een onderzoek 
naar de effectiviteit van de re-integratie van 
bijstandsgerechtigden.

Onderzoeken Meldingen Openbare Ruimte 
(Het Doe-Mee-Onderzoek van de NVRR1)

Dit zijn berichten van inwoners of organisaties aan 
de gemeente over zaken die niet in orde zijn in de 
openbare ruimte. Gemeenten ontvangen jaarlijks
zo’n drie miljoen meldingen die te maken hebben 
met onderhoud, groenvoorziening, stadsreiniging, 
handhaving en politie. Niet voor alle gemeenten 
geldt echter een eenduidig beeld over hoe er wordt
omgegaan met de afhandeling van deze meldingen.

Mocht we formeel gaan starten met dit onderzoek, 
informeren we hierover uiteraard de gemeenteraad. 

1 Nederlandse Vereniging van Rekenkamers & Rekenkamercommissies 
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De Rekenkamercommissie is onafhankelijk in 
de keuze van onderzoeksonderwerpen. 
De Rekenkamercommissie Berkelland 
hanteert de volgende criteria bij de selectie 
van haar onderzoekskeuze:
- Mate van financiële belang
- Mate van maatschappelijke belang
- Naar gelang twijfel van de uitvoering 

van een onderwerp
- Mate van risico met betrekking 

doeltreffendheid, doelmatigheid en/of 
rechtmatigheid 

- Naar gelang het geschikt is als 
rekenkameronderzoek 

We hechten als rekenkamercommissie 
waarde aan een goede communicatie. We 
brengen hiervoor bezoeken aan 
raadsfracties. Ook voeren we gesprekken 
met de burgemeester, het college, de 
gemeentesecretaris, griffie en 
auditcommissie over verwachtingen en 
belangrijke actualiteiten en ontwikkelingen.  

Financiën
Het jaarlijkse budget bedraagt € 38.300,-. Het 
restant van het budget over het jaar 2018 is 
meegenomen naar het jaar 2019 vanwege de 
reeds aangegane opdracht onderzoek jeugdhulp. 
Daarmee was  het budget van de 
rekenkamercommissie in 2019 € 54.233,00. De 
commissie heeft voor 46.359,01 aan kosten 
gemaakt. De commissie is binnen het budget 
gebleven. De commissie heeft samen met 
collega rekenkamers uit de Achterhoek een 
cursus ‘oriëntatie rekenkamerwerk’ gevolgd, 
omdat we het belangrijk vinden om te werken 
aan de eigen professionalisering. Gevraagd is 
het resterende budget ad € 7.873,99 over te 
hevelen naar 2020 vanwege de aangegane 
opdracht “Kwaliteit raadsvoorstellen”, alsook 
met het oog op de nieuwe onderzoeken die 
opgestart worden. 


